
گردهمایی 100 هزار دانش آموز 
هرمزگانی به پاس خدمات سردار دل ها

مسؤول بس��یج دانش آموزی استان 
هرم��زگان از برگ��زاری گردهمایی 
100 ه��زار دانش آم��وز هرمزگانی با 
عنوان »سردار راهت ادامه دارد«، خبر 
داد. ابراهیم پیله رام، مس��ؤول بسیج 
دانش آموزی اس��تان هرمزگان در گفت وگو با فارس، درباره 
گردهمایی 100 هزار دانش آموز در این استان، اظهار کرد: این 
همایش تحت عنوان گردهمایی بزرگ 100 هزار دانش آموز 
و آینده ساز انقلاب با شعار »سردار راهت ادامه دارد«، امروز 
برگزار می شود. وی ادامه داد: محور این همایش سردار شهید 
س��لیمانی و جبهه مقاومت است و برای نخستین بار بعد از 
پیروزی انقلاب اسلامی ایران، برنامه ای با چنین حجم گسترده 
توسط دانش آموزان بسیجی در استان هرمزگان برپا می شود. 
پیله رام با بیان اینکه این گردهمایی در مساجد سراسر استان 
هرمزگان برگزار می ش��ود، افزود: ائمه جماعات و مسؤولان 
شهرستانی، لشکری و کشوری در این همایش حضور دارند 

و مساجد جامع سراسر استان میزبان دانش آموزان است.

 گسترش آتش سوزی جنگل  ها 
در رودبار و سیاهکل

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست 
اس��تان گیلان درباره آتش س��وزی 
جنگل های اس��تان گف��ت: آتش در 
شهرس��تان های س��یاهکل و رودبار 
گسترش یافته است. »سرهنگ محمد 
قربانی« در گفت وگو با ایلنا، درباره آتش سوزی جنگل های 
اس��تان گیلان، گفت: آتش سوزی ها در سطح جنگل های 
استان گیلان ادامه دارد و آتش در شهرستان های سیاهکل 
و رودبار گسترش یافته است. تمام نیروها در عرصه حضور 
دارند و در حال اطفای حریق هس��تند. وی افزود: آتش در 
منطقه رودبار عمق یافته و به تعدادی از درختان آسیب  زده 
است. البته هنوز آمار دقیقی از خسارات نداریم و باید منتظر 

اطفای آتش بمانیم؛ البته آتش تحت کنترل است.

 کاهش ۸ تا 1۵ درجه ای دما 
در بیشتر مناطق کشور

مدیر کل پیش بینی و هشدار سریع سازمان هواشناسی با 
اشاره به اینکه از عصر امروز )20 بهمن( بارش برف و باران 
در برخی مناطق کشور آغاز می شود، گفت: از امروز تا اواسط 
هفته دمای هوا بین ۸ تا 1۵ درجه س��انتیگراد در بیشتر 
مناطق کشور کاهش می یابد. صادق ضیائیان در گفت وگو 
با ایسنا، اظهار کرد: امروز گستره بارش مناطقی از سواحل 
مرکزی و غربی دریای خ��زر، ارتفاعات و دامنه های البرز 
مرکزی و غربی را دربر می گیرد. وی با اشاره به اینکه بیستم 
بهمن بارش برف و باران در نوار شمالی کشور ادامه خواهد 
داشت، تصریح کرد: در برخی مناطق جنوب کشور نیز بارش 
باران گاهی با رعد و برق رخ می دهد. مدیر کل پیش بینی و 
هشدار سریع سازمان هواشناسی با بیان اینکه روز دوشنبه 
)21 بهمن( نیز بارش در مناطق ذکر شده ادامه دار خواهد 
بود، گفت: روز سه شنبه )22 بهمن( بارش به مناطق مرکزی 
کشور کشیده می شود و از روز چهارشنبه )2۳ بهمن( در 
بیشتر مناطق کشور آسمانی صاف خواهیم داشت و برای 

نوار شرقی کشور بارش پراکنده پیش بینی می شود.

خام فروشی و وابستگی؛ میراث پهلوی
ادامه از صفحه اول

... با افزایش درآمدهای بی س��ابقه نفتی در سال ۵2، 
این نسبت به  طور چشمگیری تغییر می کند. این تغییر 
تا جایی ادامه دارد که س��ال ۵6 میزان واردات 2۳ برابر 
صادرات غیرنفتی می شود. یعنی هر قدر درآمدهای نفتی 
ایران در دهه ۵0 بیشتر شده است میزان آسیب پذیری 
اقتصاد ایران نیز افزایش یافته و اقتصاد کشور با افزایش 

درآمدهای نفتی وابسته تر شده است.
وام دهی به کشورهای خارجی ■

در حالی که کش��ور با افزایش شدید درآمدهای نفتی 
مواجه بود، میزان واردات کشور- که عمده مصرف کننده آن 
قشر خاصی از جامعه بودند- روز به روز افزایش می یافت؛ به 
طوری که به رغم افزایش درآمدهای نفتی، ضریب جینی به 
عنوان شاخص نشان دهنده اختلاف طبقاتی نه  تنها کاهش 
نداش��ت بلکه با روندی افزایش��ی مواجه بود. علاوه بر این 
موضوع یعنی واردات هدفمند برای قشر خاصی از جامعه 
که صرفا به افزایش رفاه آن قش��ر منجر می شد حکومت 
پهلوی در آن شرایط شروع به وام دهی به برخی کشور ها و 
دولت های خارجی می کند به نحوی که بر اساس آمار وزارت 
خارجه انگلستان در ۳ سال پایانی رژیم پهلوی، ایران 1/2 
میلیارد دلار به فرانسه کمک بلاعوض می کند! یا به صندوق 
بین المللی پول )IMF (1/1 میلیارد دلار و به انگلستان ۸00 
میلیون دلار وام می دهد. این بذل و بخش��ش ها از س��وی 
پهلوی در شرایطی است که مردم با فقر شدید مواجه بودند.

شاخص توسعه انسانی ■
جامع ترین شاخص  در بررسی های توسعه اقتصادی 
در دنیا »شاخص توسعه انسانی« است. این شاخص که 
توسط برنامه توسعه و پیشرفت سازمان ملل ارائه می شود، 
ارائه دهنده اطلاعات مربوط به توسعه جهانی بوده و شامل 
برآوردهای ملی، منطقه ای و جهانی اس��ت. وضعیت این 
ش��اخص در س��ال های قبل از پیروزی انقلاب در سطح 
پایین ترین کشورهای مورد بررسی قرار داشت به نحوی 
که این شاخص در سال 1979 حدود 0/4۳7 بوده و ایران 
نیز از این حیث در رتبه 110 دنیا قرار داشته است. اما بر 
اساس جدید ترین گزارش توسعه انسانی ]201۸[، شاخص 
توسعه انسانی ایران به عدد 0/774 رسیده و ایران ]به رغم 
گذراندن جنگی 10 ساله )2 سال جنگ های جدایی طلبانه 
داخلی و ۸ سال جنگ تحمیلی( و تحریم های شدید ۳0 

سال اخیر[ در این شاخص رتبه 69 دنیا را داراست. 
*کارشناس ارشد اقتصاد 

جامعه

اجتماعی

آبوهوا

یادداشت

آژیر

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری تهران گفت: نرخ 
کرایه تاکسی در سال آینده در قالب لایحه بودجه شهرداری 

تهران ارائه شده است.
علیرضا قنادان در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران، در تشریح 
آخرین جزئیات افزایش نرخ کرایه تاکسی ها در سال 99 گفت: 
میزان افزایش نرخ کرایه تاکسی ها برای سال آینده در لایحه 
بودجه ش��هرداری تهران آمده که به شورای شهر تهران ارائه 
می شود. مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری تهران در پاسخ 
به این سوال که آیا نرخ کرایه تاکسی برای سال آینده مانند 
سال گذشته با رشد 20 تا 2۵ درصدی )متناسب با نرخ تورم( 
افزایش پیدا می کند، گفت: موضوعاتی از این دس��ت، بیشتر 
روی نرخ کرایه مترو و اتوبوس تمرکز دارد و باید به این نکته 
اشاره کنم که نرخ تورم در سال جاری رقمی بالاتر از 20 تا 2۵  
درصد است. قنادان تصریح کرد: با توجه به افزایش هزینه های 
جاری تاکسی ها به طور حتم افزایش نرخ کرایه باید متناسب 
با شرایط اقتصادی و هزینه نگهداری تاکسی ها باشد. میزان 
افزایش نرخ کرایه تاکس��ی در سال آینده )سال 99( پس از 

ارائه لایحه بودجه سال 99 شهرداری تهران به شورای شهر و 
تصویب آن تعیین می شود.

سهمیه سوخت تاکسی های غیرفعال در یک قدمی ابطال ■
علیرضا قنادان همچنین درباره سهمیه سوخت تاکسی های 
غیرفع��ال اظهار ک��رد: در حال جم��ع آوری اطلاعات همه 
تاکسی هایی که پروانه فعالیت شان فاقد اعتبار است هستیم 
تا به وزارت کشور ارسال کنیم. وی با اشاره به اینکه با ارائه 
این فهرس��ت به وزارت کشور، سهمیه سوخت تاکسی های 
غیرفعال ابطال می شود، ادامه داد: این آخرین فراخوان برای 
به روز شدن اطلاعات و تمدید اعتبار فعالیت تاکسیران هاست، 
چرا که پیش از این، چند نوبت این موضوع اعلام شده است. 
مدیر عامل سازمان تاکسیرانی شهر تهران تصریح کرد: اگر 
تاکسی هایی که در تهران فعالیت می کنند، می خواهند چالشی 
برای سهمیه سوخت شان ایجاد نشود، باید نسبت به تمدید 
پروانه فعالیت خود در هفته جاری اقدام کنند. طبیعی است 
که تمدید پروانه بعد از ابطال سهمیه، آنها را با چالش مواجه 

می کند و زمانبر خواهد بود. 

رئیس اداره بیماری های واگیردار وزارت بهداشت گفت: 1۵ 
بیمارستان مجهز برای پذیرش بیماران احتمالی مبتلا به کرونا 

در آماده باش هستند.
محمدمهدی گویا در گفت وگو با رادیو در رابطه با فراگیری 
ویروس کرونا تا روز شنبه گفت: ما در ایران با اقدامات کنترلی 
که انجام دادیم تا به  حال هیچ مورد از ابتلای به این بیماری 
پیدا نکردیم. وی گفت: 9 مورد مش��کوک به  ابتلای بیماری 
کرونا در شهرستان های مختلف کشور داشتیم اما خوشبختانه 
با آزمایش��ات و بررسی های انجام شده هر 9 مورد منفی بود. 
رئیس اداره بیماری های واگیردار سازمان وزارت بهداشت افزود: 
ما حدود 1۵ بیمارستان مجهز را در نظر گرفته ایم که اگر کسی 
مبتلا به این بیماری بود یا احتمال ابتلای وی به این بیماری 
وجود داشت، به این بیمارستان ها انتقال دهیم و در آنجا بستری 
شود. گویا درباره انتشار عکس های کادر اورژانسی با لباس های 
مخصوص در فضای مجازی گفت: پرس��نل کادر بهداشتی و 
درمانی موظفند نهایت دقت را انجام دهند، چراکه بخش قابل 
توجهی از کسانی که در چین به این بیماری مبتلا شده اند، کادر 

بهداشتی و درمانی بیمارستان ها بودند که با این بیمارها سر و 
کار داشتند، پس طبیعی است آنها بیشتر از خودشان مراقبت 

و بیشتر نکات بهداشتی را رعایت کنند.
۷ نوع ویروس کرونا انسان را آلوده می کند ■

استاد گروه ویروس شناسی دانشکده بهداشت دانشگاه علوم 
پزشکی تهران گفت: تا به حال 7 نوع ویروس کرونا شناسایی 
شده است که می تواند انسان را آلوده کند. طلعت مختاری آزاد 
در گفت وگو با مهر، با اشاره به انواع ویروس کرونا در دنیا که 7 
نوع آن انسان را آلوده می کند، اظهار داشت: هیچ کدام از این 
7 نوع ویروس کرونا با توجه به علائم بالینی که دارند، شبیه هم 
نیستند، به طوری که این ویروس ها می توانند به صورت خیلی 
خفیف تا شدید بروز کنند. وی در ارتباط با کرونا ویروس 2019 
گفت: اگر بیماری زایی این ویروس در همان حد بماند، خیلی 
خطرناک نیست. مختاری آزاد تاکید کرد: نکته مهم در ارتباط 
با این ویروس جدید، موضوع رعایت دقیق بهداشت فردی و 
شستن دست هاست که باید اصولی انجام شود. همچنین، اصول 

درست ماسک زدن را نیز باید بدانیم.

آخرین جزئیات از میزان افزایش کرایه تاکسی ها در سال ۹۹ اعلام شد

کرایه ها در صف گرانی!
رئیس اداره بیماری های واگیردار  وزارت بهداشت:

ونا به ایران نیامده است فعلا  کر

طی یک ماه اخیر بیش از 1۵ هزار پرنده در تالاب میانکاله تلف 
شده اند و مسؤولان به جای پاسخگویی درباره مرگ تدریجی طبیعت 
در این منطقه، عواملی چون ایجاد سم بوتولیسم، کمبود ورود آب 
به تالاب و رهاسازی مواد شیمیایی را علت نابودی محیط زیست 
در این منطقه عنوان می کنند؛ عواملی که علاج هر کدام راهکاری 
فنی، اصولی و علمی دارد اما مس��ؤولان نسبت به این موضوعات 
بی توجهن��د. مرگ بیش از 1۵ هزار پرنده در این منطقه در کنار 
تلف ش��دن گونه های گیاهی و جانوری و... نمایانگر گوش��ه ای از 
ناکارآمدی و ناتوانی مدیران سازمان حفاظت محیط زیست است. 
وضعیت به قدری بغرنج است که به گفته کارشناسان، چنانچه روند 
بی توجهی ها به این مهم ادامه یابد، تا کمتر از ۵ سال دیگر تالابی در 
ایران زمین دیده نمی شود. نباید فراموش کرد از بین رفتن تالاب ها 
علاوه بر مرگ طبیعت، تبعات منفی ای چون ایجاد کانون گرد و 
غبار و به هم ریختگی اقلیم را درپی دارد.  معاون سازمان حفاظت 
محیط زیست در گفت وگو با »وطن امروز« درباره علت مرگ بیش 
از 1۵ هزار پرنده در تالاب میانکاله تصریح کرد: آنچه باعث مرگ 
خیل عظیمی از پرندگان در تالاب میانکاله شده، سموم به وجود 
آمده ناشی از کمبود شدید اکسیژن و آلاینده های شیمیایی است 

که باعث سمی شدن آب تالاب شده است.
مسعود تجریش��ی افزود: از آنجایی که آب و خوراک پرندگان 
مهاجر از این تالاب تامین می ش��ود، بنابراین آنها با نوشیدن این 
آب سمی و گیاهان آلوده در تالاب، مسموم شده و تلف می شوند. 
تجریشی علت آلوده شدن تالاب میانکاله را ورود آلاینده های سمی 
ناش��ی از کودها و سموم استفاده شده توسط کشاورزان، باغداران 
و دامداران در بالادس��ت و از همه مهم تر نفوذ فاضلاب ش��هری و 
روس��تایی به تالاب عنوان کرد و افزود: تجمع عناصر شیمیایی و 
ایجاد سموم ناشی از وارد نشدن آب لازم به تالاب میانکاله، سبب 

تولید سم بوتولیسم در این تالاب شده است.
معاون س��ازمان حفاظت محیط زیست در پاسخ به این سوال 
خبرنگار ما که چرا مسؤولان نسبت به حل این مسأله زیست محیطی 
کم توجهند، افزود: حل این معضل نیازمند راهکارهای اصولی و فنی 

برای احیای تالاب هاست. تالاب ها زمانی احیا می شوند که حقابه 
بالادست تامین شود. از طرفی اقدامات لازم نیز در راستای برخورد 
جدی با آلوده کنندگان محیط زیست انجام شود. زمانی که سموم 
و مواد ش��یمیایی از طریق آب وارد تالاب ها می شود، نباید انتظار 

داشت محیط زیست سالمی داشته باشیم.
وی با بیان اینکه بیشتر تالاب های کشور در انتهای رودخانه ها 
قرار دارند، افزود: وقتی در بالادست آب برداشت می شود و از طرفی 
سموم و آلاینده های شیمیایی نیز از طریق رودخانه ها وارد تالاب ها 
می شود، کمبود آب در تالاب به همراه آلودگی مواد سمی را ایجاد 
می کنند که به مرگ حیوانات مصرف کننده این آب منجر می شود. 

تجریشی اضافه کرد: اگر حقابه ها رعایت شود و سطح حفاظت ها 
و بررسی ها افزایش یابد می توان بتدریج شاهد احیای تالاب ها در 
کشور بود. این مقام مسؤول به نابودی بیش از ۸0 درصد تالاب های 
کشور در پی کمبود ورودی آب به آنها اشاره کرد و افزود: چنانچه 
فکری اصولی برای احیای تالاب ها نشود، تا چند سال آینده تالابی 
در کشور وجود نخواهد داشت. وی اضافه کرد: زمانی که آب تالاب ها 
کم می شود، گونه های گیاهی کف آن نیز خوراک دام ها می شوند و 

پس از مدتی تالاب خشک و کانون گرد و غبار می شود.
معاون س��ازمان حفاظت محیط زیست به اقدامات دولت برای 
احیای تالاب های کشور اشاره کرد و افزود: اخیرا کارگروهی برای 

نجات تالاب ها تشکیل شده است تا وضعیت 24 تالاب موجود کشور 
که عمده آنها خشک شده اند، مورد بازبینی و بررسی قرار گیرد.

تأیید مرگ پرنده ها در شبه جزیره میانکاله به خاطر سموم ■
در حالی رئیس سازمان محیط زیست معتقد است وارد نشدن 
آب به میانکاله سبب تولید سم بوتولیسم شده است مدیرکل دفتر 
مدیری��ت منابع آب حوضه آبریز دریای خزر می گوید: در مس��یر 
رهاس��ازی آب به میانکاله س��ازه ای از جمله سد یا مخزن مهمی 

وجود ندارد که جلوی این رهاسازی را بگیرد.
از اواخر دی ماه امسال تاکنون بیش از 1۵ هزار قطعه پرنده مهاجر 
در میانکاله به دلیل آنچه بوتولیسم گفته شد، تلف شده اند. عیسی 
کلانتری، رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، در آخرین اظهار 
نظر خود در یک شبکه تلویزیونی ضمن اشاره به این موضوع گفته 
است: طبق آخرین گزارش رسمی سازمان دامپزشکی- که مسؤولیت 
بررسی بیماری های حیات وحش را دارد- بوتولیسم سبب تلف شدن 
پرندگان شده است. بیماری بوتولیسم بر اثر سم تولید شده توسط 
باکتری »کلستریدیوم بوتولینوم« ایجاد می شود و پرندگان با بلع 
گیاهان یا حیوانات آلوده به این سم به آن مبتلا می شوند و جان 
خود را از دست می دهند. به گفته کلانتری این سم بسیار خطرناک 

است که هر نانوگرم آن می تواند ۵ نفر را به کشتن دهد.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست همچنین معتقد است وارد 
نشدن آب به تالاب میانکاله سبب ایجاد شرایط بی هوازی و تولید این 
سم شده است، چرا که سدها و پمپاژها جلوی ورود آب به تالاب را 
می گیرند. وارد نشدن آب به تالاب میانکاله در حالی از سوی سازمان 
حفاظت محیط زیست به عنوان یکی از عوامل تولید سم بوتولیسم در 
تالاب مطرح می شود که »کیاست امیریان« مدیرکل دفتر مدیریت 
منابع آب حوضه آبریز دریای خزر در پاسخ به پرسش ایسنا مبنی 
بر اینکه آیا حقابه تالاب میانکاله رها شده است یا خیر؟ می گوید: 
امسال سال خوبی از نظر بارش داشتیم و ما مشکلی در تامین حقابه 
تالاب میانکاله نداشتیم. از سوی دیگر باید به این نکته توجه کنیم 
در میسر رهاسازی آب به میانکاله، سازه ای از جمله سد یا مخزن 

مهمی نداریم که جلوی این رهاسازی را بگیرد.
وی تاکید می کند: این موضوع که وارد نشدن آب به میانکاله 
سبب تولید سم شده است نیاز به بررسی های بیشتری دارد، چون 

ما سازه ای برای ذخیره آب در میانکاله نداریم.

 »وطن امروز« از علت مرگ 1۵ هزار پرنده مهاجر 
در شبه جزیره میانکاله گزارش می دهد

مسمومیت در تالاب وحشت
معاون سازمان حفاظت محیط زیست در گفت و گو با »وطن امروز« :

آلوده شدن تالاب میانکاله به سموم و مواد شیمیایی و جلوگیری از ورود آب مرگ پرندگان مهاجر را رقم زده است

جرائم اینترنتی ۸0 درصد افزایش داشته است
 سرهنگ تورج کاظمی، رئیس پلیس فتای تهران بزرگ با بیان اینکه هنوز اقدامات مجرمانه ای مانند کلاهبرداری های اینترنتی انجام می شود، گفت: 
بیشترین جرائم سایبری و اینترنتی متعلق به سرقت های  اینترنتی از شهروندان است. رئیس پلیس فتای تهران بزرگ گفت: جرائم اینترنتی نسبت به 
سال گذشته ۸0 درصد افزایش داشته است.

یکشنبه 20 بهمن 13۹۸
وطن امروز     شماره 2۸62

گروه اجتماعی: معاون شهردار تهران در 
اظهارنظری عجیب پروژه زیرگذر استاد 
معین را که افتتاح ناقص آن موجب ایجاد حاشیه و برکناری 

شهردار منطقه 9 شد، پروژه ای پیچیده در تهران دانست.
ب��ه گزارش »وطن امروز«، در یک دهه اخیر ابر پروژه های 
بس��یاری در تهران به س��رانجام رس��یده که انواع تونل ها و 
بزرگراه ها و حتی اتوبان های دو طبقه از جمله آنهاس��ت اما 
گویا برای مدیریت ش��هری جدید ته��ران انجام پروژه های 
شهری به مراتب کوچک، پیچیده است! زیرگذر استاد معین 
ک��ه 70 درصد آن در دوره قبلی مدیریت ش��هری و قبل از 
س��ال 1۳97 انجام ش��ده بود، توسط مدیریت فعلی شهری 
به طور ناقص اجرا شد و اعتراض مردم را در پی داشت. این 
پروژه آنقدر مشکل داشت که شهردار تهران مجبور به اخراج 
شهردار منطقه 9 شد. حالا معاون پیروز حناچی، پروژه استاد 
معین را پیچیده می داند! با این اظهارنظر معلوم شد نباید از 
مدیریت فعلی شهری انتظار انجام پروژه های بزرگ داشت. 
یک مسؤول ارشد شهری وقتی اجرای زیرگذر استاد معین را 
پیچیده می داند، قطعا بزرگراهی مانند امام علی، یا اتوبان دو 
طبقه ای مانند صدر و تونلی مانند توحید را ناممکن می داند.

صفا صبوری دیلم��ی، معاون فنی و عمرانی ش��هرداری 

تهران دیروز در نشست خبری خود 
با اشاره به حواش��ی پیش  آمده در 
فرآیند بهره برداری زیرگذر اس��تاد 
معین اظهار کرد: این پروژه در سال 
9۳ در شهرداری تهران آغاز شد که 
البته در ادامه در سال 9۵ متوقف شد 
و در سال 96 در طراحی جدید این 
پروژه تبدیل به تونل و زیرگذر شد 
که البته یکی از پروژه های پیچیده در 

شهرداری تهران محسوب می شود که در روز بهره برداری از 
این پروژه تعدادی از اهالی منطقه درخواست داشتند با توجه 
به بهره برداری از قس��مت شمال به جنوب، بخش جنوب به 
ش��مال این پروژه نیز بهره برداری شود که بر همین اساس 
شهردار تهران دستور داد در همین زمینه مطالعات لازم انجام 

شود. معاون فنی و عمرانی شهرداری 
تهران با توجه به افتتاح و بهره برداری 
زیرگذر استاد معین گفت: این زیرگذر 
ب��رای حرکت گردش به چپ ایجاد 
شده اس��ت و مطالعات بعدی برای 
استفاده احتمالی از بخش دیگر در 
دست بررسی است. البته این زیرگذر 
ماجراهایی دارد، ضمن اینکه در روز 
بهره ب��رداری از این پروژه نیز تعداد 
اندکی از اهالی این منطقه نسبت به این پروژه انتقاد و واکنش 
نش��ان دادند. صبوری در پاسخ به این سؤال که آیا برکناری 
شهردار منطقه 9 نیز ارتباطی با افتتاح ناقص زیرگذر استاد 
معین دارد؟ گفت: امکان دارد این موضوع وجود داشته باشد 

اما این سؤال را باید از امور مناطق بپرسید.

شهر زنده، مدیریت زنده می خواهد ■
انفعال مدیریت شهری تهران دیگر چیز عجیبی نیست و 
همه می دانند از مسؤولان فعلی شهری نباید انتظار بزرگی 
داشت. اقبال شاکری، عضو سابق شورای شهر تهران درباره 
حواش��ی به وجود آمده درباره زیرگذر اس��تاد معین و علت 
انفعال مدیریت شهری تهران گفت: مجموعه عملکرد دولت 
و شهرداری نتوانسته رضایت شهروندان تهرانی را جلب کند. 
خدمات شهرداری بسیار نازل بوده و نتوانسته انتظار تهرانی ها 
را برآورده کند. اگر عملکرد این دوره با دوره گذشته مقایسه 
شود، تفاوت های بسیاری را خواهید دید. در دوره قبل نیروهای 
شهرداری شبانه روز در حال کار بودند اما در مدیریت شهری 
فعلی یک سردرگمی خاصی وجود دارد و گویا همه مدیران 
منتظر اقدام دیگری هستند. شورای شهر به عنوان نهاد ناظر 
به ش��هرداری باید فشار بیاورد، چرا که شهرداری هم اکنون 
وظایف عقب مانده بسیاری دارد؛ مانند تکمیل پروژه های ناقص 
و تکمیل خطوط مترو. شهر زنده است و نیاز به مدیریت زنده 
دارد و اینها نتوانس��تند کار بزرگی که چشمگیر باشد انجام 
دهند. باید تحول عظیمی در ساختار مدیریت شهری پایتخت 
رخ دهد تا کارها زمین نماند اما ش��ورای شهر نسبت به این 

موضوع کم توجه است.

اظهارات عجیب معاون شهردار تهران: زیرگذر استاد معین یک پروژه پیچیده بود!

نکرده کار که کار کند ...
عضو سابق شورای شهر تهران در گفت و گو با »وطن امروز«: شهر زنده مدیریت زنده می خواهد

شهر

اسداللهخسروی
خبرنگار

مراسم امحای 13 تن مواد مخدر غیر دارویی با حضور سردار رهام بخش حبیبی، فرمانده انتظامی استان فارس برگزار شد /  عکس:  امیر صادقیان، تسنیمگزارشتصویری

توضیحات  سازمان محیط زیست در پاسخ به گزارش »وطن امروز«

    وقتی محیط زیست خود را به آن راه می زند     
روزنامه »وطن امروز« هشتم بهمن ماه در گزارشی با عنوان »پاسخگو نبودن سازمان حفاظت محیط زیست در قبال مرگ 
مشکوک ۵ هزار پرنده در میانکاله؛ محیط مرگ!« به موضوع مرگ غیرطبیعی پرندگان پرداخته بود. در این گزارش مدیرکل 
محیط زیست استان مازندران بارها تاکید کرد سازمان حفاظت محیط زیست نباید پاسخگو باشد و این سازمان دامپزشکی 
اس�ت که باید پاس�خگو باشد. در این گزارش عین جملات مسؤول محیط زیستی منتشر شد. طبیعی است وقتی سازمان 
محیط زیست خود را پاسخگوی مرگ پرندگان نمی داند و صراحتا آن را اعلام می کند، روتیتر »پاسخگون نبودن سازمان 
حفاظت محیط زیس�ت« برای گزارش انتخاب ش�ود. حالا سازمان حفاظت محیط زیست با ارسال جوابیه ای اعلام کرده این 
عبارت را نامناسب می داند و خواهان تنویر افکار عمومی و اطلاع رسانی شفاف شده است! اتفاقا گزارش »وطن امروز« کاملا 
منطبق با اتفاقات و رویدادهای و اخبار منتشر شده تا هفتم بهمن )تاریخ تنظیم گزارش( بوده و معلوم نیست مسؤولان سازمان 
حفاظت محیط زیست از کدام بخش این مطلب گله  مندند. گویا آنها با متن گزارش کاری نداشته اند و فقط تیتر و روتیتر گزارش، 
محیط زیستی ها را ناراحت کرده است. از طرفی در متن جوابیه به لینک های خبری که نشانگر پاسخگو بودن مسؤولان سازمان 
محیط زیست است، اشاره شده، غافل از اینکه همه این لینک های خبری در زمان تنظیم گزارش و روزهای بعد از آن در سایت 
سازمان محیط زیست منتشر شده است. به هر حال حدود 20 روز از روزهای مرگبار برای پرندگان می گذرد و حالا مشخص 
شده آنها مسموم شده اند. امیدواریم مسؤولان با مسؤولیت پذیری مانع مسمومیت مدیریت محیط زیست شده و مانع تکرار 

فجایع اینچنینی شوند. در زیر متن جوابیه سازمان محیط زیست را می خوانید:
»روابط عمومی سازمان حفاظت محیط زیست بر اساس مستندات و گزارش های دریافتی از محیط زیست استان مازندران 
و سازمان دامپزشکی، به عنوان متولی تشخیص دلیل تلف شدن پرندگان مهاجر در تالاب بین المللی میانکاله، در پورتال و 
فضای سایبری اطلاع رسانی های لازم را از تاریخ ۹۸/11/4 الی ۹۸/11/۸ انجام داده است که در زیر به تعدادی از لینک های 
اخبار منتشر شده، اشاره می شود. شایان ذکر است، مطلب مذکور با تیتری نامناسب و همراه با سوگیری تنظیم شده است که 

از آن رسانه محترم انتظار می رود، برای اطلاع رسانی و تنویر افکار عمومی به طور شفاف و منصفانه قدم بردارد«.


